
ZAVRŠENO JAVNO SAVJETOVANJE GRADA VARAŽDINA + DOGAĐANJA ISTI DAN 
– JASNO MI JE DA JE GRAD VARAŽDIN GRAD (POGREŠNIH) PRETPOSTAVKI -  

 
Dakle, do 16.12.2018. trajalo je javno savjetovanje Grada Varaždina, vezano uz promjene Odluke o odvozu otpada... 
(Zanimljivo, 16.12.2018. je nedjelja, a već 17.12.2018. ujutro sve je riješeno!) 
 
Uglavnom, svi prijedlozi odbijeni, a mene posebno muči odbijanje mog prijedloga o smanjenju broja odvoza plastike i 
papira u skupini A korisnika (kuće). Naime, jedini utjecaj na cijenu previsokog fiksnog paušala imaju odvozi odnosno 
broj odvoza (tako su bar nebrojeno puta tvrdili gradonačelnik Čehok i uprava Davatelja usluge). Slijedom toga, jedino 
rješenje koje se može ponuditi (a sukladno evidenciji o dosad predavanim količinama tih vrsta otpada) jest smanjenje 
broja odvoza! 
 
Uvod u savjetovanje je prijedlog koji je donijelo Gradsko vijeće, a koji predlaže upravo identičnu stvar – smanjenje 
broja odvoza papira i plastike u skupini B korisnika (stanovi). Cilj je jasan – smanjiti paušal za stanove, obzirom da je 
najveća strka nastala baš zbog toga! No, pretpostavljam, da će taj prijedlog proći! (Naime, predsjednik GV g. Habijan je 
istaknuo da su prijedlog bazirali na sugestiji Davatelja usluge – dakle, Davatelj usluge je za zgrade sugerirao smanjen 
broj odvoza). Uz zgrade je vrlo bitno da Davatelj usluge (što dosad nije činio i zapravo nekoliko mjeseci bez ikakvih 
posljedica krši Uredbu) postavi broj spremnika kako je definirano u Izjavama! 
 
I što se dogodilo? 
Pa, prijedlog je odbijen, s fantastičnim obrazloženjem: "Pretpostavlja se da manjim brojem godišnjih odvoza 
reciklabilnog komunalnog otpada s obračunskog mjesta korisnika usluga JLS neće ispuniti zakonom i planom 
gospodarenja otpadom zadane ciljeve. " 
 
Pitanja: 

1. Tko to pretpostavlja? Ne zna se. Grad? Gradonačelnik? Davatelj usluge? 
2. Kako to da ta pretpostavka ne vrijedi za zgrade i prijedlog koji je dalo Gradsko vijeće na čelu s g. Habijanom? 
3. Kako moj prijedlog smanjenja odvoza plastike uz korištenje dvije vreće umjesto jedne može utjecati 

(negativno) na količinu prikupljene plastike? 
4. Zašto građani Varaždina moraju plaćati viška odvoze (papir), ako je moj prijedlog za kuće i u skladu s 

Uredbom i zadovoljava potrebe velikog broja stanovnika koji tvrde da ne predaju pune kante papira svaka 
dva tjedna?! Ako nekome i treba više odvoza, neka mu se to osigura van minimalne javne usluge! I uz to će 
cijena biti niža nego sadašnja! (Na cca. 7000 korisnika u kućama, uz predviđeno smanjenje cijene 20-tak 
kuna po mom prijedlogu, imamo dakle mjesečno oko 140.000kn "razlike" – građani toliko "više" plaćaju 
svaki mjesec, a ne bi morali, bar ne većina koja ne bi imala potrebu za dodatnim odvozima.) 

 
Uvod koji je prethodio iznesenoj pretpostavci je bio: "Jedinice lokalne samouprave moraju do 2020. odnosno 2022. 
godine smanjiti ukupnu prikupljenog miješanog komunalnog otpada za 50 odnosno 60% te istovremeno 
povećati količinu prikupljenog reciklabilnog komunalnog otpada za 60%." 
 
Da, i? Je li itko igdje te zahtjeve dokumentirao i usporedio sa postojećim stanjem? Koje mi dokumente imamo javno 
dostupne a tiču je našeg JLS i količina prikupljenog otpada? Na što se odnosi ova izjava – smanjiti MKO i povećati 
reciklabilni otpad u odnosu na što? Na koje početno stanje? Da li onaj koji piše ta nebulozna obrazloženja ima 
sposobnost objasniti činjenice, dati konkretne informacije i time potvrditi svoje pretpostavke?! Najlakše se nabacivati 
izjavama i tako u korijenu svima začepiti usta, a zapravo bez pravih argumenata... 
 
Usput, evo nekih (naravno, ja se oduvijek snebivam anketa i kad vidim kak neki veliki znanstvenici ankete guraju u znanstvene vode 
dođe mi da se pobljujem) konkretnih informacija s Facebooka, koje također sugeriraju (vodite računa o dodatnom smanjenju 
plastike uvođenjem/povratkom povratne naknade nakon Nove godine) da ima prostora za smanjenje broja odvoza... Dakle, ovo je "li-
la"...tj. samo tek tolko da se evidentiraju okvirni rezultati – uzorak je mali i nije previše relevantno, ali nek' stoji... 
 

     
 
 

Puno bitnije od ovog prethodnog (hvala vijećnicima koji su to fotkali i proslijedili) jest (konačno dostupno, iako i dalje 
nemam službeni dokument) informacija o prikupljenom otpadu u Gradu Varaždinu u 2018. godini! Radi se o snimci 
prezentacije g. Skroze na 15. sjednici GV (17.12.2018.), nije baš neka kvaliteta, ali se papir i plastika mogu očitati – 
konkretno, od ukupno 10765 tona do 15.12.2018. prikupljeno je 1205 tona papira i 661 tona plastike. 
 



Nemam točnu informaciju i potvrdu, ali i te brojke (recimo da se radi o 11 mjeseci u 2018.) sugeriraju da je broj 
odvoza, kakav je sad, prevelik (i adekvatno tome previsoka cijena). A novom Odlukom smanjuje se broj odvoza samo u 
zgradama, dok će se kuće i dalje provoditi plaćajući nepotrebno 20-tak kuna mjesečno "viška"... Navodno (neslužbena 
izjava Gradonačelnika) bi u roku 3 mjeseca i kuće trebale dobiti smanjen broj odvoza i nižu cijenu (na što sam odmah 
odgovorio da, priznali to ili ne, sukladno podacima, u ta 3 mjeseca kuće Čistoći plate viška preko 400.000 kn!). 
 

 
 
Uglavnom, uz pretpostavljenih 17.000 domaćinstava u Gradu, prema priloženoj slici i brojkama (na bazi 11 mjeseci u 
2018. godini) lako izračunamo prosječnu količinu papira i plastike koju domaćinstvo preda mjesečno. 
Dobro bi bilo vidjeti i preciznije brojke, razdvojiti pravne osobe (kategorija C ili koja već) od fizičkih... jer se ipak kod 
tvrtki može (bar nekih) može očekivati veće količine plastike i papira... 
 
Brojke su (za 2018.): 
 Prosječna mjesečna količina papira po domaćinstvu 6,44 kg 
 Prosječna mjesečna količina plastike po domaćinstvu 3,53 kg 
 
Pa sad lijepo molim ljude koji su dali ona obrazloženja koja posprdno navodim u uvodu – jel' fer kućama (koje mogu 
uredno odrađivati tempo predaje jer imaju kante i velike vreće) za 6,44 kg papira odnosno 3,53 kg plastike mjesečno 
naplaćivati 4 odvoza (2 papira, 2 plastike)?!  
 
Znači, uz sve one proračune prema podacima iz 2017. i 2016., prema procjenama baziranim na nekim EU i USA 
prosjecima... i ovi najnoviji podaci opravdavaju smanjenje broja odvoza i smanjenje cijene za sve kategorije 
domaćinstava! Ali, ekipa oko Gradonačelnika i Davatelja usluge očito ne misli tako, ili ne želi priznati... 
 
 
EPILOG, DO KRAJA DANA 17.12.2018. 

 
Nakon što sam se izludio slušajući i gledajući uživo točku sjednice GV na VTV... Zapanjilo me da neki vrlo važni članovi 
GV ne znaju kako se uopće naplaćuje i obračunava naknada za odvoz otpada u kućama! Čak štoviše, na moje veliko 
zaprepaštenje, krenulo me se uvjeravati da ja ne razumijem, da kuće ne plaćaju odvoz papira i plastike ako ne predaju 
isti! Haha! Ne znam, ako me tad nije strefio infarkt, valjda nikad neće! 
 
Uglavnom, nakon što sam i to razjasnio, rečeno mi je da sam pogriješio što nisam prijedlog slao direktno na NO 
Čistoće, a ne na javno savjetovanje!? Jel' to normalno? Jel' to dokaz da grad funkcionira pogrešno? U čekanju odgovora 
na malo odgođeni upit – zahtjev za informacijama... odjavljujem se. 
 
Aha, da... Nakon što sam probao sve strane nekako "gurnuti" prema brzinskoj dodatnoj promjeni odluke, telefonskoj 
sjednici koja bi kućama osigurala Božićni poklon... dobih novu (dez)informaciju da će se u roku 3 mjeseca i kućama 
smanjiti broj odvoza. Rekoh, ok... Ali, ima li to smisla? Kakve se poruke šalju? Zašto se ne radi stručno i pametno? 
Zašto se radi stihijski, politikantski, nestručno? 
 

 


